

ကကြော် ၁၂
9/25/2020

ဆု DeKalb ကော်ရှင်ခီးထံၣ်ကွိုလိာ်ကဝီဟံၣ်ဖိယိဖိ၊

ဖဲတၢ်မၤလိမၤဒီးလၢအ့ထၢၣ်နဲးအဖိခိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွိုတဖၣ်လၢအကဲထီၣ်အသးလၢခံကတၢ်၊ ညီၣ်ပနၢ် ဟူ “ပအိၣ်ဖဲအံၤတပူၤယိ” ဒီးယဆဲးမၤတၢ်လၢကယုထံၣ်တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဖဲအံၤဖဲ DCSD န့ၣ်လီၤ. ပမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤတတၢ် ပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အဂီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်လၢကမၤဝံၤမၤန့ၢ်တၢ်မၤအဂ့ၤလၢပမၤအိၣ်တနံၤစ့ၣ်ဒီးကိးမုၢ်နံၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. ပ DCSD ခိၣ်န့ၢ် ကရူၢ်ဆဲးမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးမၤန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢပပုၤမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်မၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်ဆဲးကျိးတဲသကိးတၢ်ပညိၣ် လၢပပုၤတတၢ်ဒိတခါညါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤတတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်အဒိလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤအိၣ်မ့ၢ်ဖဲ ကွိုခိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးကိၣ်ကးကရၢ (Principals Advisory Council (PAC) န့ၣ်လီၤ. PAC န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကရၢကရိဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ခိဖျိမိၢ်ပံၤတဖၣ်. ကွိုပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်. ကွိုဖိတဖၣ်. ဒီးပုၤတတၢ် ကရၢဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ် ဆီၣ်ထွဲမၤစၢပုၤဒီးတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ် လၢကမၤအါထီၣ် ပုၤကွိုဖိအတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ် ပၣ်ယုၣ်ဒီး -

1. ဟံၣ်ကွိုဒိတဖျၢၣ်တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤတဖၣ်အဖိခိၣ်.
2. မၤတၢ်ဒ်ပုၤဘျးဖဲလၢကွိုဒီးပုၤတတၢ်အဘၣ်စၢ.
3. ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါမိၢ်ပံၤဒီးပုၤမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်တၢ်ဘျးဖဲတဖၣ်လၢကွိုပုၤတတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.
4. မၤသကိးတၢ်လၢကမၤအါထီၣ်ပုၤကွိုဖိအတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤခိဖျိ တၢ်မၤဖျါထီၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤဖျိဖျါဖျါဒီးဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအဂ့ၤကတၢ်တဖၣ်လီၤ.

ပဆၢဂ့ၤဆၢဝါဒီးသးခုယုၣ်ဒီး ကရၢဖိသိသံၣ်ဘျးလၢတၢ်ယုထၢထီၣ်အိၣ်တဖၣ်လီၤ. ဝံသးစုၤသမံသမိး [PAC ပုၤယဲၤသန့](#) လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်မၤသိထီၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤတၢ်ယုထၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

လၢခံတန့ၢ်, ပကမၤပကွိုခိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးကိၣ်ကးကရၢ (Principal's Advisory Council) ကရူၢ်ပညိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကွိုသရၣ်တဖၣ်, ပုၤကွိုဖိတဖၣ်, ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးကရူၢ်တဖၣ် ကရဲၣ်ကျဲၤမၤတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးတၢ်တဖၣ်လၢခါလၢကဲတယံၣ် လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤစ့ၢ်ကိးတၢ်ဘၣ်သးလၢအချၢ လၢပလီၤကဝီၤပနံၣ်တၢ်ကတၢ်ဖဲတၢ်မၤတတၢ်ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်လၢအကရၢကရိ ဒုးအိၣ်ထီၣ် ပပုၤသုးကျဲၤမၤဆ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးကိၣ်ကးကရၢ (Superintendent Advisory Council (SCAC) န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ကးကရၢတဖၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အပုၤမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်အံၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအကဲဘျးလၢအရူၤဒိၣ်လၢကမၤန့ၢ် ပကီၢ်ရဲၣ်ကွိုလိာ်ကဝီၤတၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယသးခုဒိၣ်မးနီၢ်လၢပုၤအါဂၤလၢအန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့ၣ်အိၣ် သးအိၣ်လၢကမၤတၢ်လၢပပုၤတတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွိုလၢတၢ်ကမၤလိသကိးတၢ်လၢမဲၣ်သကိးမဲၣ်

DCSD COVID-19

တၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွိုပုၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ်အဘါ ကဆဲးမၤတၢ်လၢကရဲၣ်ကျဲၤတူၢ်လိာ်ကရူၢ်ပညိၣ်တဖၣ် လၢကန့ၢ်ဟံၣ်ဂ့ၤထီၣ်ပ DCSD ဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖၣ် ယုၣ်ဒီးပပုၤက့ၣ်ဘၣ်က့ၣ်သ့တဖၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထၢဖိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ် ဟ့ၣ်ဖးတဖၣ်လၢကရူၢ်ပညိၣ်အံၤကမၤစၢပုၤလၢပကမၤဆ့ၢ်မၤဂ့ၤထီၣ်ပတၢ်ဟဲက့ၤန့ၣ်လီၤကဒါက့ၤတၢ်တီၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးဘၣ်သ့အါဂၤ လၢသုဟံးန့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤတချးအကျါ လၢကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးတၢ်တဖၣ်အံၤအပူၤလီၤ. လိာ်တီၤဖျါလၢလံာ်တဖၣ်ရဲၣ်ကျဲၤဟံၣ်လီၤတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤ DCSD ကွိုတဖၣ်လီၤ. တဘျီကဒီး, ပကကိးကဒါက့ၤပုၤက့ၣ်ဘၣ်က့ၣ်သ့ တဖၣ်လၢမဲၣ်-သကိး-မဲၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီး ဖဲတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢ COVID-19 အတၢ်ရၢလီၤအသးအိၣ်ဖဲအဘၣ်ဒး မ့တမ့ၢ် ဇူလီၤအခါမိး - ဇူနီၢ် တၢ်ဂ့ၢ် ၁၀၀ ခါလၢပုၤအဂၢ ၁၀၀,၀၀၀ အကျါလၢ ၁၄-သိအတီၢ်ပုၤန့ၣ် လီၤ.

COVID-19 တာ်ကဲထီၣ်သးအဲၣ်အံၤတာ်ဂ့ၢ်ထီၣ်

တာ်အံၤမ့ၢ်တာ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ, DCSD COVID-19 တာ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤက့ၤပုၤမတၢ်ဖိအဂီၢ်အဘါ သမံသမိး GDPH ပုၤယဲၤသန့ ကိးနံၤဒဲးဖဲဟါခိ ၃:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ လၢကက့ၢ်ထံဆိကမိၣ် တာ်ကဲထီၣ်သးအဲၣ်အံၤတာ်ဂ့ၢ်ထီၣ်လၢ DeKalb ကီၢ်ရုၣ်ခိးထံၣ်ဒီး Georgiaအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤလဲၤက့ၢ်ဖဲ <https://dph.georgia.gov/covid-19-daily-status-report> ဖဲ ဟါခိ ၃:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်ဝံၤ အလီၢ်ခံကိးမ့ၢ်နံၤဒဲးလၢနကမၤန့ၢ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤလၢခံကတာ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တာ်ကစီၣ်လၢအဂ့ၢ်

ယဟ်ကဖၢလၢယသးဒိၣ်မးဒီးပက့ၢ်သရၣ်တဖၣ်ဒီးက့ၢ်တဖၣ်, ဒ်အမ့ၢ် DeKalb Early Learning Academy (DECA), လၢအမၤန့ၢ်မံၤ လၢသၣ်ကပိၤဒ် National Blue Ribbon က့ၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. တာ်အံၤမ့ၢ်တာ်လၢတာ်ကပိၤဒ်မးန့ၣ်လီၤ. တာ်သ့ၣ်ညါပာ်ပနီၣ်အံၤ ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢက့ၢ်တာ်မလိမၤဒီးတာ်ဖဲတာ်မတၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်ဂဲၤဒိတခါ မ့တမ့ၢ် တာ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢတာ်ကျိၢ်တာ်မၤန့ၢ် တာ်တာ်လီၤတၢ်လီၤကတဖၣ်လၢပုၤက့ၢ်ဖိကရူၢ်ဖိတဖၣ်အဘၣ်စၢအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ယစံးထီၣ်ပတြၢဘၣ်Dr. Michelle Jones, က့ၢ်ခိၣ် Edward Conner, DECA ပုၤမတၢ်ဖိ, ဒီးအရူၢ်ခိၣ်ကတာ်, ပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်လၢအမၤန့ၢ်တာ်ဖျိးစိခိၣ်ဖးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မၤလီၤတာ်လၢကလဲၤ က့ၢ်ဖဲ ပ [ပုၤယဲၤသန့တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤတဖၣ်](#) လၢကမၤန့ၢ်အါထီၣ်တာ်ကစီၣ်လၢအဂ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ယထီၣ် Lakeside Cluster Summit ဒီးစံးဘျးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်အတာ်မယုာ်မသကိးတာ်နီၣ်နီၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိၣ်အအါစံးဘျးဘၣ် ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤကရုဖိ Ms. Allyson Gevertz (ကီၢ်ရုၣ်က့ၢ်လီၢ်ကပိၤ ၄), ဟီၣ်ကပိၤပုၤပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတာ်အခိၣ် ၂ ဂၤတဂၤ Mr. Trenton Arnold, ဒီးက့ၢ်ခိၣ်တဖၣ်လၢအဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၣ်လီၤဖဲဒုၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢပက့ၢ်သရၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤက့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့တဖၣ် ဖဲတာ်ဆၢကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ယသးအိၣ်စံးဘျးဘၣ်စ့ၢ်ကိး ပပုၤက့ၢ်တာ်ဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးကမံးတံၢ် လၢယထံၣ်လိာ်သးဒီးအီၤလၢတာ်အိၣ်ဖျိၣ် လၢတာ်မၤအီၤလၢအ့ထၢၣ်နဲးအဖိခိၣ်ဒီးမ့ၢ်လၢကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးပပုၤက့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့အတာ်မလီၤဆိတဖၣ်လီၤ.

ယအဲၣ်ဒီးမၤသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ဘၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢပပုၤတတၢ်အပူၤလၢကအိၣ်ခိးတာ်လၢတာ်ဝံသးစူၤအပူၤဖဲတာ်မၤအသးကီၢ်ကီၢ်ဂီၤဂီၤအဆၢကတီၢ်, လီၤဆိဒုၣ်တာ်ပက့ၢ်ထံက့ၢ်ဆးကမ့ၢ်အတာ်အိၣ်သးတဂၢ်တကျၢၤဒီးပုၤတတၢ်မတၢ်တတိတတြၢလၢအမၤအသးလၢပကပိၣ်ကပၤ ဝးဝးလီၤ. ဝံသးစူၤသ့ၣ်ညါလၢ DCSD ပုၤဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးတာ်တဖၣ်, ပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်, ဒီးပုၤက့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဘိလၢ ကမၤစၢန့ၣ်ကျဲၤပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် ခိဖျိတာ်ကိတာ်ခဲအကတီၢ်လၢတာ်မတၢ်တာ်ပီၣ်ထဲသကိးတာ်တဖၣ်လၢ အဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢစၢသ့ၣ်ကလုာ်န့ၣ်, ပုၤကလုာ်န့ၣ်အကလုာ်ကလုာ်, ဒီးတာ်ခဲလၢခဲဆုအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတာ် John Lewis ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၣ်လီၤဖဲဒုၣ်လၢ, “တာ်မန့ၢ်မးပတုာ်တာ်စိတာ်ကမိၤလၢတာ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤသကိးတာ်ဒီးဆၢတဲာ် ဟ်ဖျါထီၣ်ပုၤလၢကမၤတာ်လီၤဆိလၢပပုၤတတၢ်အပူၤတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.” လၢယသးဒီးဖျါန့ၣ်ယနၢ်လၢတပူၤယိပဟ့ၣ်လီၤတာ်ပိးတာ်လိတဖၣ် ဒီးတာ်မၤစၢတဖၣ်လၢပပုၤက့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့သးစၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်သ့လၢကမၤတာ်လီၤဆိလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢအပူၤအဲၣ်အံၤဒီးခါဆူညါန့ၣ်လီၤ. တာ်ဘျး ဒိၣ်မးလၢသ့မၤဆူၣ်ထီၣ်ပုၤတတၢ်အံၤ, ဟ့ၣ်လီၤသ့တာ်ဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖး, ဒီးဆိၣ်ထွဲမၤစၢပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်မၤန့ၢ်တာ်ဒီးမတၢ် ကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်လၢတာ်မၤအီၤလၢအ့ထၢၣ်နဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

နနီၣ်ဂံၢ် #1 ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢတာ်အခိၣ်,

Cheryl Watson-Harris